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Inledning 
För Föreningen Nenningesunds styrelse präglades verksamhetsåret 2022 framför allt av 
frågan om hur vi ska driva projektet framåt efter det avslag vi fick från kommunen på vår 
hemställan. Att det var ett valår minskade också våra möjligheter att sätta projektet på 
agendan.   
 
Vi kan fortsatt konstatera att vi har ett utmanande och motsägelsefullt läge. Stödet för att 
åter öppna upp Nenningesund är starkt. Alla politiska partier i kommunen säger att de tycker 
att det skulle vara bra. Men viljan för ett åtagande saknas. Styrelsen menar fortsatt att 
kommunens argument för att inte delta i ett huvudmannaskap är svaga, men vi inser också 
att vi måste hitta en annan väg för att komma vidare.  
 
Den strategi vi har landat i är att få med lokala företagare på tåget, för att i förlängningen 
undersöka möjligheten att skapa en organisation för huvudmannaskapet tillsammans med 
dem och kommunen. Men vi tror också att vi kan få ett större genomslag och bättre gehör i 
kommunen om vi kan alliera oss med några starka partners.  
 
Fortsatta diskussioner om svaret på vår hemställan  
Första halvan av året ägnade styrelsen en hel del tid till att på olika sätt hantera kommunens 
nej till vår hemställan. Vi fick beskedet om avslaget i november 2021. I hemställan bad vi 
kommunen ta ställning till om de kunde vara delaktiga i ett huvudmannaskap för projektet 
att öppna Nenningesund och vi föreslog att ett sådant skulle kunna delas mellan kommunen, 
föreningen och lokala företagare. Huvudmannen är den som ansöker om tillstånd att öppna 
sundet hos Mark- och miljödomstolen och som, om ansökan bifalles, ansvarar för 
genomförandet och förvaltning framöver. Styrelsen har genom hela processen varit tydlig 
med att projektet kan finansieras med medel och bidrag.  
 
Ett av kommunens arbetsgrupps starkaste argument för att avslå hemställan var att 
projektet skulle strida mot kommunens uppdrag eftersom det inte har tillräckligt stort 
allmänintresse. De menar att det endast skulle gynna ett begränsat antal boende och 
sommarboende och att om kommunen engagerade sig skulle detta innebära en 
särbehandling som skulle kunna bli prejudicerande för andra som också vill ha kommunens 
stöd. 
 
Styrelsen anser att dessa resonemang inte håller. Under våren 2022 var vi därför i kontakt 
med professor Olle Lundin vid Uppsala universitet, som är specialist på området och som 
menar att vårt projekt mycket väl kan omfattas av kommunallagen.  Lundin var också beredd 
att ta ett uppdrag för att reda ut detta. Styrelsen beslutade dock att avvakta med detta tills 
vi har en ny ingång för att lyfta diskussionen med kommunen.  
 
 

 
 



 
 
 
 
Det vi också reagerade på var att beslutet att avslå ansökan endast fattats i ett förberedande 
mötesforum – den så kallade kommunalrådsberedningen med det dåvarande styrets 
medlemmar. Under våren undersökte vi möjligheterna för att få presentera vårt projekt för 
en bredare krets, men utan framgång. Den stundande valrörelsen tog också lite udden av 
frågan. Samtidigt, när vi för att visa vad partierna står i frågan inför valet, skickade ut en 
mejlfråga till samtliga partier om hur de ställde sej till sundet visade det sej återigen att de 
flesta partier i kommunen i grund och botten tycker projektet är bra. Endast mp var 
tveksamt – och m svarade aldrig. Övriga var positiva.  
 
Nya underlag 
Under våren tillkom också två nya viktiga underlag som ger oss nya argument.  
Det ena är en genomlysning av vilka turistintäkter kommunen skulle få av ett öppet sund. 
Den visar att intäkterna skulle överstiga underhållskostnaderna.   
Det andra är ett exempel där två kommuner i Östergötland tillsammans med regionen är 
huvudman för en lokal kanal som påminner mycket om Nenningesund. Skedevid kanal, som 
drivs av Linköpings och Kinda kommun tillsammans med region Östergötland, bevisar inte 
bara att ett sådant här projekt visst rimmar med kommunallagen, det visar också att 
kostnaderna på sikt inte är omfattande.   
 
Nytt fokus på företagare 
Valet resulterade i princip i samma styre som tidigare i Norrtälje. Och även om styrelsen 
fortsatt tycker sej ha starka argument för att slå hål på kommunens resonemang, så tror vi 
inte att det är en framgångsrik taktik att göra så, utan att samtidigt komma med nya idéer, 
eller ha nya ingångar. Under hösten landade vi därför i att vi i stället ska rikta vårt fokus mot 
lokala företagare för att undersöka vilka vi kan få med på tåget. Vi hoppas och tror att detta 
så småningom kan leda till ett förnyat resonemang med kommunen där vi också kan 
presentera en mer konkret organisation för ett huvudmannaskap.  
 
Men vi ser också att företagare kan stötta projektet på olika sätt: 

• Genom att uttrycka sitt stöd på vår hemsida och i andra kanaler, och därmed visa att 
de ställer upp för bygden 

•  Bidra med kunskap eller utredningar. 
• Delta i en rådgivande styrelse, där deltagarna de facto kan hjälpa oss att hitta 

lösningar framåt  
• Sponsring – bidra med finansiering 

 
 
 
 
 
 

 
 



 
 

Under våren 2023 har vi därför börjat presentera projektet för olika företagarföreningar där 
vi startar dessa diskussioner. 
 
Övrig verksamhet 
Vi har under året haft 11 styrelsemöten samt en längre strategiworkshop.  
Vi deltog på Rådmansödagen som i juli 2022 kom i gång igen efter pandemin och vi 
genomförde en vandring längs sundet den 26 juli.  
 
Kommunikationen om projektet var lite knapphändig under året, eftersom vi inte haft så 
mycket konkret information att dela med medlemmarna. Vi hoppas att kontakten med 
företagare ska ändra på det framöver. Dock publicerade den lokala gratistidningen XL ett 
större på plats-reportage om projektet under våren 
 

Bakgrund 
Den ideella Föreningen Nenningesund arbetar för att öppna en historisk vattenväg som 
skulle göra Rådmansö till en ö igen. Sundet ska gå i sin ursprungliga sträckning söder om 
Södersvik i Norrtälje kommun mellan Höggarnsfjärden i väster och Prästfjärden i öster. Om 
sundet öppnas får man en skyddad inre farled för mindre båtar hela vägen från Nynäshamn 
till Öregrund. 
 

 
   
 
 

 
 



 
 
 
 
 
Ett öppet sund skulle innebära: 

● En skyddad inre vattenväg för småbåtar hela vägen från Nynäshamn till Öregrund  
● Bättre vattenomsättning i de närliggande vikarna 
● Att den döende havsviken Öjaren räddas 
● Bättre förutsättningar för fisk och fågel i området 
● Ett rikare friluftsliv för boende och besökare både till sjöss och på land med 

strövområden längs med sundet  
● Fler besökare till närområdet och till Norrtälje tätort  
● I förlängningen en möjlighet till nya arbetstillfällen inom besöksnäringen 
● Ett historiskt arv som väcks till liv – sundet var en del av Kung Valdemars segelled 
● Rådmansö blir en ö igen  

 
 
Föreningens målsättning är: 
Att förändra otillgängliga marker till ett levande närområde med båt-, kanot- och friluftsliv 
och därmed förbättra miljön, att öka livskvaliteten för de boende och att locka besökare. 

 
Sammanfattning 
Föreningen bildades i sin nuvarande form 2007 och har ca 250 medlemmar. Helt avgörande 
för projektet är att få tillstånd att öppna sundet av Mark- och miljödomstolen.  
Föreningen lämnade redan 2013 in en ansökan men denna togs inte upp till behandling 
eftersom den hade avgörande brister. Detta berodde delvis på att länsstyrelsen under 
projektets gång klassat upp dess miljöpåverkan men även på att avgörande uppgifter och 
avtal saknades. Sedan dess har föreningen arbetat för att ta fram uppgifter och hitta 
lösningar för att kunna sammanställa en komplett ansökan. 
 
Vi måste bland annat ha svar på/göra detta:  

• Konstruera en lösning för huvudmannaskap  
• Visa hur vi ska konstruera sundet och var vi kan lägga upp muddermassor 
• Utreda strömningsförutsättningarna mellan vikarna ytterligare 
• Uppdatera rådighetsavtal  
• Fler samråd med direkt berörda och myndigheter  
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Resultatrapport EUBAS ÅRL 

RESULTATRAPPORT 

Utskriftsdatum: 23-03-23 16:30 /Yvonne 

Råkenskapsår: 2201 - 2212 

Period: 22-01 - 22-12 

0502 
Föreningen Nenningesund 
c/o Christina Söderman 
761 94 Norrtålje 

Sida 1 
    

    

  

  

  

  

  

  

| Konto Namn Per 22-12 —% _ Perfgar Uppn AckAr  % 

RÓRELSENS INTAKTER 

Fórsaljning 

3900 Medlemsavgifter 23 800,00 100 31 000,00 77 23 800,00 100 

Summa försåljning 23 800,00 — 100 31 000,00 77 23 800,00 100 

SUMMA RÖRELSEINTÄKTER 23 800,00 100 31 000,00 77 23 800,00 100 

BRUTTOVINST 23 800,00 100 31 000,00 77 23 800,00 100 

Ovriga kostnader 

5010 Lokalhyra -1 500,00 -6 0,00 0 -1 500,00 -6 
5410 —Förbrukningsinventarier 0,00 0 -1 390,00 0 0,00 0 
5460 —Förbrukningsmaterial 0,00 0 -249,00 0 0,00 0 

5910  Annonsering -839,70 -4 0,00 0 -839,70 -4 
6250  Postbefordran -5 551,00 -23 -4 832,00 115 -5 551,00 -23 
6530  Redovisningstjanster -2 944,00 -12 -2 850,00 103 -2 944,00 -12 

6540  IT-tjanser -2 400,97 -10 -1 250,00 192 -2 400,97 -10 
6550 —Konsultarvoden 0,00 0  -19 000,00 0 0,00 0 
6570  Bankkostnader -1 850,00 -8 -1853,00 — 100 -1 850,00 -8 
6991 —Övwr externa kostnader, avdrags -4 935,00 -21 -1 797,50 275 -4 935,00 -21 

Summa övriga kostnader -20 020,67 -84 -33 221,50 60 -20 020,67 -84 

RÖRELSENS KOSTNADER -20 020,67 -84 -33221,50 60 -20 020,67 -84 

RESULTAT FÖRE AVSKR 3 779,33 16 -2 221,50 -170 3 779,33 16 

RESULTAT FÓRE SKATT 3 779,33 16 -2221,50 -170 3 779,33 16 

Arets resultat 

8999 Årets resultat -3 779,33 -16 2221,50 -170 -3 779,33 -16 

Summa årets resultat -3 779,33 -16 2221,50 -170 -3 779,33 -16 

BERÄKNAT RESULTAT 0,00 0 0,00 0 0,00 0 

  

Senaste verifikat: A50 BO CO DO EO FO GO HO 14 JO 
  

     



  

BALANSRAPPORT 0502 
Föreningen Nenningesund 

  

  

  

  

Utskriftsdatum: 23-03-23 16:30 /Yvonne c/o Christina Söderman 
Råkenskapsår: 2201 - 2212 761 94 Norrtålje 
Period: 22-01 - 22-12 
Balansrapport EUBAS BFL Sida 1 

| Konto Namn IB År Ing saldo 22-01 Föråndring UB 22-12 

TILLGÅNGAR 

Omsåttningstillgångar 
  

  

1920 —Plusgiro 54 560,77 54 560,77 6 650,00 61 210,77 

1930  Checkråkningskonto 134 922,03 134 922,03 -2 061,50 132 860,53 

1790 — Övr förutbet kostnader/upplupr 1 228,00 1 228,00 -715,17 512,83 

Summa omsättningstillgängar 190 710,80 190 710,80 3 873,33 194 584,13 

SUMMA TILLGANGAR 190 710,80 190 710,80 3 873,33 194 584,13 

SKULDER OCH EGET KAPITAL 

Kortfristiga skulder 
  

  

  

  

2990 Ovr upplupna kostn/fórutbetald -2 850,00 -2 850,00 -94,00 -2 944,00 

Summa kortfristiga skulder -2 850,00 -2 850,00 -94,00 -2 944,00 

SUMMA SKULDER -2 850,00 -2 850,00 -94,00 -2 944,00 

Eget kapital 

2010 Eget kapital -190 082,30 -190 082,30 2 221,50 -187 860,80 
2099 Årets resultat 2 221,50 2 221,50 -6 000,83 -3 779,33 

Summa eget kapital -187 860,80 -187 860,80 -3 779,33 -191 640,13 

SUMMA SKULDER O EGET KAPITAL -190 710,80 -190 710,80 -3 873,33 -194 584,13 

ÄNNU EJ BOKFÖRT RESULTAT 0,00 0,00 0,00 0,00 

  

Senaste verifikat: A50 BO CO DO EO FO GO HO 14 JO 
  

    
 


